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    R A D A   P O W I A T U 

 N O W O S O L S K I E G O 

ul. Moniuszki 3, 67-100 Nowa Sól 

tel. 68 458 68 48,  fax 68 458 68 31 

BR.0002.49.2022                 

 Nowa Sól, dnia 30 września 2022 r. 

Protokół nr 49/2022 

z XLIX sesji VI kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego 

z dnia 30 września 2022 roku 

 

XLIX sesja Rady Powiatu Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego Rady 

Pana Jarosława Suskiego na podstawie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2022 r. poz. 1526). 

▪ zawiadomienie załącznik nr 1 niniejszego protokołu; 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności.  

▪ lista obecności – załącznik nr 2 i 3 niniejszego protokołu; 

O godz. 7:30 Przewodniczący otworzył sesję i na podstawie list obecności stwierdził, że  

w sesji uczestniczy 16 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Następnie przywitał Starostę, Wicestarostę, Członków Zarządu oraz Skarbnika i Sekretarza 

Powiatu oraz przybyłych gości. 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad: 

1 Otwarcie XLIX sesja Rady Powiatu. 

2 Przedstawienie porządku obrad. 

3 Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Powiatu. 

4 Przyjęcie informacji o wykonaniu budżetu Powiatu Nowosolskiego za I półrocze 2022 

roku. 

5 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2022 

rok. 

6 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowosolskiego na lata 2022 – 2035.  

7 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/80/2011 Rady Powiatu 

Nowosolskiego z dnia 23 września 2011 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość 

i szczegółowe warunki przyznania nauczycielom oświatowym jednostek Powiatu 

Nowosolskiego dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego za warunki pracy 

i mieszkaniowego oraz warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

8 Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Powiatu Nowosolskiego. 

9 Przyjęcie informacji o działalności Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli. 

10 Przyjęcie informacji o funkcjonowaniu Domu Pomocy Społecznej w Kożuchowie w 2021 

roku. 

11 Przyjęcie „Sprawozdania z realizacji Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami dla 

Powiatu Nowosolskiego na lata 2020 – 2023 za okres 2020 – 2021 r.” 
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12 Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Konserwatora Zabytków w roku 2021. 

13 Przyjęcie „Raportu z realizacji projektu Modernizacja kształcenia zawodowego w Powiecie 

Nowosolskim 2021 r. za I półrocze 2022 r.” 

14 Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

15 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

16 Sprawy różne. 

17 Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3. 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” przyjęła protokół z XLVIII sesji /imienny wykaz 

głosowania załącznik nr 4/. 

Ad. 4. 

Przyjęcie informacji o wykonaniu budżetu Powiatu Nowosolskiego za I półrocze 2022 roku 

/załącznik nr 5 CD/. 

Przewodniczący przypomniał, że informacja została przedstawiona i omówiona na wspólnym 

posiedzeniu komisji, radni nie zgłosili dodatkowych pytań. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i  Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – opinia pozytywna. 

Rada Powiatu przyjęła informację o wykonaniu budżetu za I półrocze 2022 roku.  

→ O godz. 7:40 do obrad dołączył radny Pan Łukasz Kempa. 

Ad. 5. 

Skarbnik Powiatu Pan Emil Chwiałkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2022 rok wraz z uzasadnieniem /załącznik nr 6/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i  Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – opinia pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 16, 

• „przeciw” – 0, 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 16 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

❖ Wicestarosta Pan Waldemar Wrześniak poprosił o odnotowanie w protokole głosu „za”.  

➢ Uchwała nr XLIX/312/2022 (10-R) – załącznik nr 6a  niniejszego protokołu. 

Ad. 6. 

Skarbnik Powiatu Pan Emil Chwiałkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowosolskiego na lata 2022 – 2035 /załącznik nr 7/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i  Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – opinia pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 16, 

• „przeciw” – 0, 
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• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 16 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

❖ Wicestarosta Pan Waldemar Wrześniak poprosił o odnotowanie w protokole głosu „za”.  

➢ Uchwała nr XLIX/313/2022 – załącznik nr 7a niniejszego protokołu. 

→ O godz. 7:52 do obrad dołączył radny Pan Paweł Zwolski. 

Ad. 7. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Pani Bogumiła Sadowa 

zreferowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/80/2011 Rady Powiatu 

Nowosolskiego z dnia 23 września 2011 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość  

i szczegółowe warunki przyznania nauczycielom oświatowym jednostek Powiatu Nowosolskiego 

dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego za warunki pracy i mieszkaniowego oraz 

warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw wraz z uzasadnieniem /załącznik nr 8/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i  Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – opinia pozytywna oraz w imieniu radnych złożył ustny wniosek do 

Zarządu o przeanalizowanie uchwały Nr XV/80/2011, celem rozważenia możliwości urealnienia 

kwot w niej zawartych. 

Dyskusja 

Radna Pani Zenobia Kubicka zapytała czy omawiany projekt uchwały, zgodnie z przepisami 

prawa był opiniowany przez związki zawodowe nauczycieli oraz ilu w szkołach 

ponadpodstawowych powiatu jest mentorów i opiekunów. 

Członek Zarządu Pani Sylwia Wojtasik poinformowała o zorganizowanym spotkaniu ze 

związkami zawodowymi nauczycieli (protokół z tego spotkania do wglądu w Biurze Rady  

i Zarządu), podczas którego uzgodniono wysokość dodatków na poziomie 120 zł, co znalazło 

odzwierciedlenie w przedstawionym projekcie uchwały. Reasumując opinia związków 

zawodowych była wyrażona podczas omówionego spotkania. W szkołach ponadpodstawowych 

powiatu jest 16 opiekunów i 14 mentorów. 

Radna Pani Zenobia Kubicka ponownie zapytała czy omawiany projekt uchwały zawiera 

opinię związków zawodowych nauczycieli. 

Ad vocem Pani Sylwia Wojtasik przedstawiła agendę wspomnianego wcześniej spotkania ze 

związkami zawodowymi nauczycieli podczas, którego uzgodniono wysokość dodatków 

przewidzianych w omawianym projekcie uchwały oraz ponownie zaakcentowała, że opinia 

związków zawodowych była wyrażona podczas tego spotkania. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 16, 

• „przeciw” – 0, 

• „wstrzymuję się” – 2. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

➢ Uchwała nr XLIX/314/2022 – załącznik nr 8a niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski w nawiązaniu do omawianego projektu 

uchwały zwrócił uwagę na kwotę, o jakiej był mowa, na jej rażąco niski poziom w stosunku do 

nakładu pracy nauczycieli mentorów; odniósł się również całościowo do systemu edukacji  

w kraju.  

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Powiatu Nowosolskiego z uzasadnieniem /załącznik nr 9/. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 16, 

• „przeciw” – 0, 

• „wstrzymuję się” – 1. 

Głosowało 17 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

❖ Radny Pan Paweł Zwolski poprosił o odnotowanie w protokole głosu „za”.  

➢ Uchwała nr XLIX/315/2022 – załącznik nr 9a niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Pan Jarosław Suski przywitał przybyłych gości: Panią Bożenę Osińską 

dyrektor WSSPZOZ w Nowej Soli, Panią Jolantę Szatkowską dyrektora DPS w Kożuchowie, 

Panią Katarzynę Dzieńdziurę Naczelnika Wydziału Inwestycji oraz Pana Wadima Tyszkiewicza 

Senatora Rzeczypospolitej Polskiej. 

Ad. 9. 

Przyjęcie informacji o działalności Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli /załącznik nr 10/. 

Przewodniczący poinformował, że informacja została przedstawiona i omówiona na 

wspólnym posiedzeniu komisji, radni nie zgłosili dodatkowych pytań.  

Rada Powiatu Nowosolskiego przyjęła przedmiotową informację. 

Ad. 10. 

Przyjęcie informacji o funkcjonowaniu Domu Pomocy Społecznej w Kożuchowie w 2021 

roku. /załącznik nr 11/. 

Przewodniczący poinformował, że informacja została przedstawiona i omówiona na 

wspólnym posiedzeniu komisji, radni nie zgłosili dodatkowych pytań.  

Rada Powiatu Nowosolskiego przyjęła przedmiotową informację. 

 

Ad. 11. 

Przyjęcie „Sprawozdania z realizacji Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami dla 

Powiatu Nowosolskiego na lata 2020 – 2023 za okres 2020 – 2021 r.”/załącznik nr 12/. 

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie zostało omówione na wspólnym 

posiedzeniu komisji, radni nie zgłosili dodatkowych pytań.  

Rada Powiatu Nowosolskiego zapoznała się i przyjęła sprawozdanie. 
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Ad. 12. 

Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Konserwatora Zabytków w roku 2021 

/załącznik nr 13/. 

Przewodniczący poinformował, że informacja została omówiona na wspólnym posiedzeniu 

komisji, radni nie zgłosili dodatkowych pytań. 

Rada Powiatu Nowosolskiego przyjęła przedmiotową informację. 

Ad. 13. 

Przyjęcie „Raportu z realizacji projektu Modernizacja kształcenia zawodowego  

w Powiecie Nowosolskim 2021 r. za I półrocze 2022 r.” /załącznik nr 14/. 

Przewodniczący poinformował, że raport został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji, 

radni nie zgłosili dodatkowych pytań. 

Rada Powiatu Nowosolskiego zapoznała się i przyjęła raport. 

Ad. 14. 

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym /załącznik nr 15/. 

Dyskusja 

Pan Przemysław Ficner zapytał o przedmiot kontroli przeprowadzonej zgodnie z uchwałą 

zarządu wymienioną w punkcie 1b) sprawozdania. 

Pani Sylwia Wojtasik poinformowała, że zgodnie z programem zakres kontroli to realizacja 

świadczeń opieki zdrowotnej w zakresie ratownictwa medycznego w 2021 roku, ponadto dodała, 

że kontrola już się odbyła, a jej wyniki wskazują, że wszystko jest prowadzone zgodnie  

z obowiązującymi przepisami. 

Pan Grzegorz Zwarycz poprosił o przybliżenie tematyki spotkań: Lubuskiej Rady 

Samorządowej, Konwentu Powiatów Województwa Lubuskiego oraz Konwentu Związku Gmin 

Województwa Lubuskiego. 

Starosta Nowosolski Pani Iwona Brzozowska udzieliła odpowiedzi i tak, pierwsze spotkanie 

było poświęcone pracom nad ostatecznym kształtem regulaminu, który pozwoli w kolejnym roku 

kalendarzowym rekomendować Zarządowi Województwa Lubuskiego podział pomocy 

finansowej dla jednostek samorządu terytorialnego w ramach tzw. Lubuskiego Funduszu 

Samorządowego, następnym tematem rozmów była sieć ścieżek rowerowych województwa 

lubuskiego. Kolejne spotkanie tj. Konwent Powiatów Województwa Lubuskiego, na którym 

wypracowano stanowisko dotyczące podjęcia niezbędnych zmian legislacyjnych w sprawie 

finansowania domów pomocy społecznej oraz poruszono temat zatrudniania i wynagradzania 

pracowników zatrudnionych w podmiotach leczniczych, w tym przede wszystkim pielęgniarek. 

Omawiano i podjęto stanowisko w sprawie sytuacji finansowej w oświacie. A w odniesieniu do 

wniosków radnych o podwyższenie stawek dla mentorów podkreśliła, że niedoszacowanie 

subwencji oświatowej nie pozwala samorządom na podwyższenie tych stawek. Ostatnim 

omawianym tematem podczas konwentu była ochrona środowiska. Natomiast podczas Konwentu 

Związku Gmin Województwa Lubuskiego w Kołobrzegu omawiano przede wszystkim zmiany 

wprowadzone w ustawie o finansach publicznych oraz skutkach ich wprowadzenia dla 

samorządów. 
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Pani Alina Śmigiel zapytała o szczegóły spotkania z przedstawicielami Regionalnego 

Ośrodka Polityki Społecznej, które odbyło się w Domu Pomocy Społecznej w Kożuchowie,  

w dniu 08 września 2022 r. 

Pani Sylwia Wojtasik odpowiadając poinformowała, że spotkanie było nie tylko okazją, żeby 

zobaczyć jak przebiega remont łazienek i toalet, na którego realizację powiat pozyskał 

dofinansowanie z Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Zielonej Górze, ale także był 

okazją do przyjrzenia się innym potrzebom placówki, które mogłyby w przyszłości otrzymać 

również wsparcie. Ponadto odpowiadając na pytanie czy powiat wystąpi z kolejnymi wnioskami 

o dofinansowanie przekazała, że zgodnie z przepisami kolejny wniosek można skierować po 

upływie dwóch lat, ale z uwagi na rozmieszczenie placówki w kilku budynkach, poprosili  

o udostępnienie dokumentów potwierdzających zapisy z ksiąg wieczystych, celem 

przeanalizowania możliwości dodatkowego wsparcia.           

Ad. 15. 

Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Dyskusja 

Pan Krzysztof Galerczyk zapytał czy zgodnie z nową podstawą programową przedmiotu 

szkolnego Edukacja dla Bezpieczeństwa, szkoły ponadpodstawowe powiatu są przygotowane  

i mają możliwości zorganizowania szkoleń strzeleckich oraz pierwszej pomocy dla uczniów. 

Pani Sylwia Wojtasik zakomunikowała, że szkoły są przygotowane do realizacji tej części 

podstawy programowej przedmiotu EDB, ponieważ uzyskano dotację z Ministerstwa Obrony 

Narodowej na przygotowanie wirtualnej strzelnicy i powstała ona w CKZiU „Elektryk” w Nowej 

Soli, gdzie uczniowie wszystkich pozostałych szkół będą z niej korzystali. 

Pan Grzegorz Zwarycz odnosząc się do własnej interpelacji nt. montażu wiaty przystankowej 

po remoncie drogi w Borowie Wielkim oraz otrzymanej odpowiedzi, która wyjaśniała, że zgodnie 

z ustawą o publicznym transporcie zbiorowym do zadań własnych gminy w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego należą budowa, przebudowa i remont wiat przystankowych; zapytał co się 

stało z wiatą, która tam była i dlaczego nie mogła ona zostać zamontowana ponownie. Na 

zakończenie zapytał dlaczego w odpowiedzi otrzymuje informacje, że jest to zadanie gminy,  

a w lokalnej prasie zarząd podaje informację, że wiaty powstaną podczas przebudowy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedź na pytania zostanie przekazana radnemu 

w formie pisemnej.  

Ad. 16. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący przekazał informację od Lubuskiego Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków o przyznaniu dotacji Gminie Kożuchów w wysokości 10 000 zł na zadanie „Kożuchów, 

lapidarium – badania i prace konserwatorskie oraz restauratorskie przy pomniku nagrobnym 

rodziny Reuter zm. 1752-1779” oraz Gminie Bytom Odrzański w wysokości 20 000 zł na zadanie 

„Bytom Odrzański, ratusz – prace konserwatorskie (ratunkowe) przy późnorenesansowym portalu 

wejścia głównego – II etap”. 

Kolejno Pan Jarosław Suski poinformował, że do wiadomości przewodniczącego wpłynęła 

skarga mieszkańca Jeleniej Góry, która adresowana jest do dyrektora Wielospecjalistycznego 

Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli, a dot. 
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zachowania sanitariuszy pogotowia ratunkowego w czasie udzielania pomocy jednemu  

z pacjentów. Z uwagi na treść skargi, zawierającą dane wrażliwe treść nie zostanie odczytana ale 

każdy z radnych może osobiście się z nią zapoznać w Biurze Rady Powiatu. 

Następnie zaprosił zgormadzonych na Turniej Tenisa Ziemnego o Puchar Przewodniczącego 

Rady Powiatu, który odbędzie się w dniach 1 – 2 października 2022 r., na kortach Liceum 

Ogólnokształcącego w Nowej Soli oraz przypomniał o trwającej zbiórce funduszy na rzecz 

Powiatowej Rady Seniorów, na zakończenie podał wstępny termin kolejnej sesji – 28 

października.  

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu senatorowi Panu Wadimowi Tyszkiewiczowi. 

Senator Rzeczypospolitej Polskiej Pan Wadim Tyszkiewicz: „Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado, Szanowni Radni. Do zabrania głosu sprowokowała mnie dyskusja na temat tych słynnych 

stu dwudziestu złotych, o którym Państwo dyskutowali, doszedłem do wniosku, że, przynajmniej 

takie wrażenie odniosłem, że Państwo głosowali ale się nie cieszyli. Dlatego rzeczywiście, tak jak 

Pan Przewodniczący powiedział, ta kwota jest mała, niska ale wynika z tego, że budżet Powiatu, 

tak ja to rozumiem, nie stać na dopłaty wyższe, związane jest to z tym, że w tej chwili, powiem 

otwarcie, jest prowadzona polityka zażynania samorządów, dlatego, że zadania, które są 

przekazywane i oczekuje się wykonywania tych zadań, za tym nie idą odpowiednie środki 

finansowe, które powinny te zadania pokryć. To się dzieje w całym samorządzie. Pieniądze, które 

przekazywane są samorządom przez rząd w żadnym stopniu nie wystarczają na to żeby pokryć 

wszystkie koszty, rosnące koszty. Ja tu też oczekiwałem dyskusji u Państwa na temat 

przygotowania do zimy, dlatego że jak wiemy zima będzie ciężka i trudna dla wszystkich, 

szczególnie dla samorządów. Ja nie ukrywam, że jestem w grupie, jestem parlamentarzystą ale 

działam wraz z samorządowcami i za tydzień w piątek wychodzimy na ulicę, idziemy przed KPRN 

(red. Kancelaria Prezesa Rady Ministrów) domagać się informacji rządu na temat dalszego 

traktowania samorządów. Jak wiecie Państwo koszty energii elektrycznej, gazu, oleju opałowego 

rosną dramatycznie, nieuzasadnione dochody spółek Skarbu Państwa powodują to, że te ceny 

śrubują i szybują. Ja tylko chciałem Państwu przypomnieć, nie wiem czy wszyscy wiedzą, że 

dzisiaj blisko jedna czwarta gazu w Polsce to są źródła krajowe, to jest polski gaz, a w wypadku 

Nowej Soli jeśli chodzi o zakłady przemysłowe to jest gaz wysoko zaazotowany, czyli gaz gorszej 

jakości, który podrożał w pewnym momencie o osiemset procent, później były jakieś regulacje, 

powiedzmy sześćset procent, polski gaz i to w żaden sposób jest niewytłumaczalne, niezrozumiałe 

dlatego będziemy protestować i będziemy żądać wyjaśnień dlaczego akurat spółki Skarbu Państwa 

są największym beneficjentem wojny na Ukrainie, bo jeżeli Polska spółka wydobywająca polski 

gaz, nasze dobro narodowe, podnosi ceny o osiemset procent to znaczy, że to jest coś nie tak. 

Dlatego trzymam kciuki oczywiście za Państwa, za Powiat Nowosolskie jak za wszystkie 

samorządy w kraju, dlatego to z tego wynika, że Państwo, rozumiem nie podnieśli o sto 

czterdzieści złotych, czy sto sześćdziesiąt dodatki, które i tak by były śmieszne jeśli chodzi o pracę 

nauczycieli, poświęcenie, poświęcenie czasu, zaangażowania i te pieniądze, które też by 

zmotywowały nauczycieli do pracy dlatego, że myślę, że z pracą nauczycieli będzie coraz trudniej 

bo do zawodu nauczyciela nie będą się garną młodzi ludzie i ci nauczyciele, którzy dzisiaj już są 

w wieku podeszłym jeżeli już opuszczą szkoły i przestaną wykonywać ten zawód  to będziemy 

mieli ogromny problem z nauczycielami, więc mam nadzieję, że to zostanie w końcu uregulowane 

dlatego, że tak naprawdę idziemy w taki ślepy zaułek to dotyczy oczywiście też i służby zdrowia 

i wielu ważnych instytucji w naszym kraju. Dlatego bardzo jestem ciekaw jak powiat jest 
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przygotowany do zimy, czy sobie Państwo poradzicie, bo Państwo nie macie dodatkowych źródeł 

dochodu, jak inne samorządy mogą jeszcze w jakiś sposób kreować te dochody u Państwa  

w powiatach jest zdecydowanie z tym trudniej. Jeżeli chodzi o szkoły to co tu było powiedziane, 

gdyby to co Pani Starosta mówiła, gdyby rząd sfinansował chociaż płace nauczycieli. Samorządy 

nie oczekują tego, że rząd da pieniądze na remonty szkół, czy na łatanie dziur w dachach, chodzi 

tylko o płace nauczycieli, przynajmniej w samorządach gminnych, w starostwie może ten sposób 

finansowania jest nieco inny, to samorządy byłyby przeszczęśliwe, gdyby pieniądze, które rząd 

powinien przekazywać na oświatę, wystarczyłyby na pokrycie płacy nauczycieli, to nie wystarcza 

dlatego ten proces, tak jak powiedziałem wcześniej dożynania samorządów niestety trwa. Mam 

nadzieję, że ktoś się opanuje w końcu i zrozumie, że samorząd to jest sól tej ziemi,  

że w samorządach gospodarze decydują o losach naszych mieszkańców i to dobra praca 

samorządów, w dużej mierze wpływa na to, że Polska się rozwija i Polska jest krajem dzisiaj 

zupełnie innym niż jeszcze trzydzieści lat temu. Dlatego trzymam kciuki za Powiat Nowosolski, 

za wszystkie samorządy w kraju żeby chociaż przetrzymać tą zimę, bo taj jak wspomniałem  

te pieniądze, które są kierowane z rządu w niewielkim stopniu rekompensują te ponoszone straty, 

a czasy są trudne dlatego rozumiem w pewnym sensie, chociaż ja miałbym problem żeby 

zagłosować „za” tą ustawą, za tymi stoma dwudziestoma złotymi, dlatego, że te pieniądze są, 

wręcz jak tu Pan Przewodniczący powiedział, wręcz śmieszne ale sytuacja finansowa samorządów 

powoduje to, że Państwo, rozumiem, nie macie innego wyjścia i musicie szukać jakiegoś 

kompromisu. Dlatego jeszcze raz, trzymam kciuki  za to żeby samorządy w Polsce odzyskały 

swoją rolę i mam nadzieję, że tak się stanie. Nawiąże też do wyborów samorządowych bo wiecie 

Państwo, że wczoraj została podjęta decyzja o przesunięciu wyborów samorządowych co jest, 

uwaga, niezgodne z konstytucją. To co wydarzyło się wczoraj jest dowodem kolejnym na to, że 

naszym krajem rządzi zorganizowana grupa przestępcza, która nie przejmuje się ani prawem, ani 

konstytucją, jest decyzja podjęta niezgodnie z konstytucją powtarzam, ja mówię przede wszystkim 

do tych, którzy trzeciego maja wychodzą pod pomniki ze sztandarami świętując Konstytucję  

3 Maja, a łamią prawo to są przestępcy, to jest zorganizowana grupa przestępcza. Nie wolno łamać 

konstytucji, nie wolno łamać polskiego prawa, dlatego siódmego, w piątek najbliższy wychodzimy 

na ulicę jako samorządowcy żeby protestować przeciwko niszczeniu Polski, przeciwko łamaniu 

prawa i łamania polskiej konstytucji. Dziękuję”. 

Pan Grzegorz Zwarycz poprosił o udzielenie informacji jakie nagrody otrzymali wykonawcy 

najlepiej ocenionych wieńców dożynkowych ze Studzieńca i Mesze oraz dlaczego pozostali 

uczestnicy nie otrzymali żadnych upominków, a także czy w związku z odpowiedzią na 

interpelację radnego Pana Łukasza Kempy w sprawie organizacji powiatowych dożynek, gminy 

otrzymały informację, że mogą zgłaszać chęć ich współorganizacji. 

Starosta Pani Iwona Brzozowska poinformowała, że wieńce, które reprezentowały powiat na 

dożynkach wojewódzkich, wykonane przez Koło Gospodyń Wiejskich w Studzieńcu oraz Radę 

Sołecką wsi Mesze zostały nagrodzone voucherami na kwotę 600 zł, pozostałe wieńce nie zostały 

nagrodzone. Natomiast w sprawie organizacji dożynek wskazała, że gminy wiedzą w jaki sposób 

zgłosić chęć współorganizacji takiej imprezy, a także w jakim czasie tzn. przy konstruowaniu 

projektu budżetu na rok następny. 

Pan Grzegorz Zwarycz poprosił o udzielenie informacji o dalszym postępowaniu w sprawie 

realizacji zadania pn. „Budowa ścieżki rowerowej relacji Nowa Sól – Bytom Odrzański” z uwagi 
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na oferty zgłoszone w drugim przetargu, które przekraczają planowaną wartość wykonania 

inwestycji. 

Pani Iwona Brzozowska przypomniała, że przedmiotowa inwestycja otrzymała 

dofinansowanie w wysokości 6 000 000 zł w ramach Rządowego Programu Polski Ład w formule 

„zaprojektuj i wybuduj” przy wkładzie własnym powiatu 600 000 zł bez kosztów wykupu 

gruntów, które muszą zostać zrealizowane. Do tej pory odbyły się dwa przetargi, na pierwszy 

wpłynęły dwie oferty i obie z wartością wykonania zadania około 12 000 000 zł, do kolejnego 

przetargu wpłynęły również dwie oferty, jedna z wartością ponad 11 000 000 zł, a druga 9 100 000 

zł. Ponadto wpłynęły dodatkowe pytania dotyczące rzędnych posadowienia mostu na Białej 

Wodzie, otrzymaliśmy wytyczne z Państwowych Gospodarstw Wodnych Wody Polskie, jakie 

parametry muszą być uwzględnione przy realizacji tej inwestycji. Dotychczas nie wprowadzano 

zmian w projekcie. W dniu 29 września 2022 r. odbyło się spotkanie z burmistrzem Bytomia 

Odrzańskiego Panem Jackiem Sauterem, Wójtem Gminy Nowa Sól Panią Izabelą Bojko, 

Prezydentem Nowej Soli Panem Jackiem Milewskim oraz Radnym Panem Jarosławem Intkiem 

podczas, którego poruszono temat ewentualnego współfinansowania inwestycji i możliwych 

modyfikacji projektu, celem obniżenia całkowitych kosztów realizacji. Wstępną, 

niezobowiązującą deklarację pomocy finansowej złożyła Wójt Gminy Nowa Sól, Prezydent 

Nowej Soli również rozważa taką możliwość, natomiast Burmistrz Bytomia Odrzańskiego jeszcze 

nie podjął decyzji. Wspólnie z włodarzami zdecydowano o zmianach niektórych parametrów 

projektu z uwzględnieniem danych zawartych we wniosku o dofinansowanie w ramach Polskiego 

Ładu. Drugi przetarg zostanie unieważniony i planowane jest ogłoszenie kolejnego, trzeciego 

przetargu. 

Radny Pan Grzegorz Zwarycz poprosił o podanie szczegółów Powiatowego Ćwiczenia 

Obronnego. 

Ad vocem Starosta poinformowała, że dzisiejsze ćwiczenia pod kryptonimem „Powiat 2022” 

odbędą się przy ZSP nr 4 w Nowej Soli, do udziału w przygotowanej symulacji zaproszono służby 

tj. Państwowa Straż Pożarna, Komenda Powiatowa Policji, Pogotowie Ratunkowe i Lotnicze 

Pogotowie Medyczne, reasumując są to ćwiczenia, których celem jest doskonalenie 

współdziałania wszystkich służb, przepisy prawa zobowiązują powiat do ich przeprowadzania  

co trzy lata. Na zakończenie Starosta zaprosiła na to wydarzenie wszystkich zgromadzonych. 

Ad. 17. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 8:50 Przewodniczący Rady 

Powiatu zamknął XLIX sesję Rady Powiatu Nowosolskiego. 
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